
א
ר 

ע
ש "אף אחת לא יכולה לנחש. אני, הדס, המדריכה 

הרצינית והנערצת; אני, שמתפללת בדבקות, 
שמקפידה תמיד להתלבש בדיוק כמו שצריך. 
אני חושבת על דברים כאלה?! לא. אף אחת לא 
מנחשת... ועוד אחרי הפעולה שהעברתי בשבת 
האחרונה – 'צניעות פנימית וחיצונית'. בדיחה 
לא מצחיקה. אני?? מעבירה פעולה על צניעות?! 
אחרי כל מה שמעסיק אותי כל הזמן? כולם 
חושבים שרק לבנים יש התמודדויות כאלה; 

רק בשבילם היצר מהווה גורם התמודדות. 
אבל לי???

אני שונאת את עצמי. שונאת את הצביעות הזאת. שונאת את 
המשחק הזה, את ההצגה שאני מציגה לכולם – 'כן, בטח, 
ממש דוסית'. עם מה שאני עושה עדיף כבר לזרוק הכול 
וזהו. לפחות אני אחיה עם עצמי בשלום. פשוט נמאס לי. 
רק אני מכירה את האמת על עצמי: משחקת אותה רצינית, 

אבל מבפנים – לא מצליחה להחזיק מעמד..."
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המראה לא 
משקרת?

לפעמים אנחנו מביטות בראי, והדמות שעומדת 
מולנו לא עושה לנו טוב. מתחת למעטה הדתי, שעליו 
אנחנו משתדלות להקפיד, מי יותר ומי פחות, מסתתרת 
לה דמות אחרת. שם, במקום שאף אחד לא רואה, 
רוחשים להם יצרים, מחשבות, דחפים שלא תמיד 
קל ונעים לנו להודות בהם. אבל הם שם, וקשה מאוד 
להתעלם מהם. הדמות הזאת, שעומדת בצל, לא 
דומה למה שאמרו לנו שבנות אמורות להרגיש. כולם 
יודעים שלבנים יש התמודדויות כאלה, אבל תחושות 
כאלה לא מתאימות לבנות. בטח שלא לבנות דתיות.

לנו  לגרום  עלול  אחר,  יצר  מכל  יותר  המין,  יצר 
"בנות  הצגה:  של  בסוג  חיות  שאנחנו  להרגיש 
כאלה". בדברים  להתעסק  אמורות  לא   דתיות 

"אם הייתי דתייה באמת, לפחות כמו החזות החיצונית 
שלי, אין מצב שכאלה דחפים היו סוערים אצלי. אני 

סתם צבועה; דוסית מבחוץ וחוטאת מבפנים..."

האם המחשבה הזאת נכונה? האם היצר החזק שקיים 
בנו מעיד בהכרח על כך שמצבנו הרוחני ירוד? התשובה 

פשוטה: לא!

טבעי לגמרי שבגיל הזה נרגיש משיכה חזקה לכל 
התחום החדש, המסקרן והלא מוכר שקשור גם 
בשינויים שחלים בגופנו; הגוף משתנה, ונושאים 
שבעבר כלל לא העסיקו אותנו ולא עניינו אותנו 

מתחילים לקבל מקום מרכזי בסדר היום שלנו. 

בריא. יותר מזה: אם  כל זה טבעי, נורמלי ואפילו 
התחום הזה לא היה מעסיק אותנו בכלל, היה מקום 
לחשוש שאולי משהו אצלנו לא בסדר. התפתחות 
הפיזיים  השינויים  גופנית;  רק  איננה  בריאה 
משפיעים באופן ישיר על התהליכים הפנימיים-
מהם.  ומושפעים  אצלנו  שמתרחשים   נפשיים, 

השינויים הפיזיים משפיעים באופן 
ישיר על התהליכים הפנימיים-נפשיים, 

שמתרחשים אצלנו ומושפעים מהם
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חלק מהשינויים הללו קשורים בהתעוררותו של 
המרכזיים  הכוחות  מן  אחד  המהווה  המין,  יצר 
 והחשובים בתהליך ההתבגרות – הנפשית והגופנית,

ובחיי האדם בכלל.  

אלא שכמו בכל תחום אחר בחיים, השאלה הגדולה 
היא כיצד אנחנו מכוונים את כוח היצר; המשיכה 
טבעית ובריאה, השאלה היא רק כיצד יש לכוון אותה 

בצורה נכונה.

לדוגמה, כולנו מסכימות על כך שהדחף לאכול הוא 
טבעי ובריא; אובדן התיאבון מעיד בדרך כלל על 
מצב לא תקין שדורש בדיקה. עם זאת, ברור לכולנו 
גם שכאשר הדחף לאכול מוביל לאכילה מוגזמת 
או לאכילת מזון מזיק – יש צורך לשים לדחף הזה 
גבולות. בתיאבון הבריא אין כל בעיה, בלעדיו לא 
היינו גדלות ומתפתחות; הבעיה קיימת רק בדרך שבה 

אנחנו בוחרות להביא את התיאבון הזה לידי ביטוי.

במובן הזה, יצר המין איננו שונה מיתר היצרים הקיימים 
בנו: המשיכה שקיימת בנו טבעית ובריאה; הבעיה 
שבה  בדרך  מתחילה 
אנחנו בוחרות לממש 

אותה במציאות.
לכוון אותה בצורה נכונההשאלה היא רק כיצד יש המשיכה טבעית ובריאה, 

אגו 
טריפ

אם מה שאמרנו עד 
יצר  ואין  נכון,  עכשיו 
שהוא רע במהותו, צריך 
להבין כעת מה משמעות 
שני המושגים המוכרים כל כך: 'יצר הרע', והמתנגד 
לו – 'יצר הטוב'. בסרטים המצוירים 'לימדו' אותנו 
שמדובר בשתי דמויות – האחת מלאכית ואצילית 
והשנייה שטנית ומרושעת. אבל הגיע הזמן להתבגר, 
ולהבין למה באמת התכוונו חז"ל כשהם דיברו על 

שני היצרים הללו. 

כמו שהתחלנו לראות, בכל יצר המשיכה הראשונית 
היא 'עיוורת': "אני רעבה, והדבר האכיל הראשון  
שאראה מולי יהפוך להיות הארוחה שלי". אם לא 
היא  בנו,  שקיימת  ה'עיוורת'  המשיכה  את  נכוון 
עלולה להוביל אותנו להתנהגויות חייתיות ולהזיק 
לנו או לאחרים. הדחף הראשוני מניע אותנו למלא 
את התאווה בצורה שלא תמיד נובעת משיקול דעת 

רציני או מעולם ערכים מבוסס. 
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אם כן, 'יצר הרע' הוא המשיכה במצבה ה'עיוור'. 
התנהגות  הוא  הזה  המצב  של  המרכזי  המאפיין 
אגואיסטית מוחלטת. כש'היצר הרע' נמצא במרכז 
התמונה הדבר היחיד שמעניין אותנו הוא שיספקו 
את הצורך שלנו עכשיו. ברגע זה ממש! אין כמעט 
שום דבר אחר שעומד לנגד העיניים באותו רגע. 
זהו 'יצר הרע'. המילה רע היא מלשון רעוע, לא יציב 
 ולא קבוע. בכל פעם מושך היצר ה'רע' למקום אחר,
ומה שמניע אותנו ברגעים אלה הוא רק מה יעשה 

לנו הכי כיף ונעים עכשיו.

לעומת זאת, היצר הטוב, הוא הכוח שמניע אותנו 
מעשים  בזולת.  והתחשבות  נתינה  מתוך  לפעול 
המוּנעים מתוך היצר הטוב אינם מונעים רק מצד 
הדחף האגואיסטי הצר שקיים בנו, אלא מתוך מחשבה 

ושיקולים ערכיים. 

היצר הטוב, הוא הכוח 
שמניע אותנו לפעול מתוך 

נתינה והתחשבות בזולת

הטוביצר

אדם טוב הוא אדם שדואג לסביבה שלו, שרגיש לצרכים 
של אחרים ולא רק לאלה שלו. לפיכך מעשה טוב הוא 
מעשה שהשיקולים שקדמו לו אינם מסתכמים ב'כאן 

ועכשיו', אלא לוקחים בחשבון גם את העתיד.

היצר הרע הוא ביטוי לממד הטבעי – הנברא, שקיים 
בנו; זהו הצד שבו אנו מתנהגים כנבראים – חסרים, 
המבקשים השלמה ומילוי, ולכן גם רוצים כל הזמן לקבל. 

לעומת זאת, קיים בנו הממד העליון – היצר הטוב. 
בממד הזה אנו נעשים דומים לבורא. בממד הזה אנחנו 
לא עסוקים רק ברצון שלנו לקבל אלא ברצון להעניק, 

לתת, להשפיע.

על פי ההסבר הזה, נוכל להבין כעת מאמר מעניין 
שאמרו חכמינו ז"ל:

"לאחר י"ג שנה נולד לו יצר טוב".
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)אצלנו, הבנות, היצר הטוב 'נולד' כבר בגיל 12, הגיל 
שבו אנחנו מתחייבות במצוות, עוד הוכחה שאנחנו 
טובות יותר... (. לפי דברי חז"ל, יצר הטוב הוא ביטוי 
לבגרות; רק אדם בוגר מסוגל לחשוב על טובת הזולת 
ולא רק על טובת עצמו. תקופת הילדות מתאפיינת 
במחשבה של האדם בעיקר על עצמו. בגיל הזה, מופיע 
באדם רק הממד הטבעי שלו. המאפיין של החשיבה 
הבוגרת הוא האפשרות 'לצאת מעצמנו'. להעניק 
לאחרים גם ללא רווח אישי כלשהו. זוהי המשמעות 
היהדות,  פי  על  לכן,  הטוב.  היצר  של  העמוקה 
 הבגרות המינית היא תולדה של הבגרות הרוחנית.

הבגרות המינית 
מעידה על כך שיש 

בכוחנו להעניק חיים 
לעולם, ולא רק לקבל 

חיים מן העולם.

זאת מכיוון שהבגרות המינית מעידה על כך שיש 
בכוחנו להעניק חיים לעולם, ולא רק לקבל חיים מן 

העולם. 

כך ביטא רעיון זה הרב יהודא ליאון אשכנזי זצ"ל: 

"גיל בר המצווה ]וכן בת המצווה[ הוא הגיל שבו 
הילד מגיע לתחילת הבגרות המינית. אז הוא 
נעשה מסוגל, כהוריו לפניו, להעניק חיים, והוא 
הופך לאדם בוגר ואחראי למעשיו. לכן אמרו חז"ל 
כי רק אז נזרק בו יצר טוב ]...[ הרצון לתת חיים, 

זהו יצר הטוב..."

הבחירה נמצאת בידיים שלנו: האם הדחפים ה'עיוורים' 
בלבד ינהלו אותנו? האם נשחרר את התאוות בצורתן 
הגולמית – הילדותית, או שנבחר לנהל אותן על פי 
הדרכות התורה הטובות שמכוונות אותנו להוציא אל 

הפועל גם את היצר הטוב שקיים בנו? 

זוהי משמעות דברי חז"ל על אודות תפקיד התורה 
ביחס ליצר הרע:

"בראתי יצר הרע – בראתי לו תורה תבלין".
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תפקידו של התבלין לתקן את המאכל ולהכשיר אותו 
לאכילה. התורה מאפשרת לנו 'לאכול' – ליהנות מברכת 
היצר שבנו, בצורה מתוקנת ונכונה. לשמור על מקומו 
ועל תפקידו מצד אחד, ולמנוע ממנו 'לקלקל את 

הארוחה' מן הצד האחר. 

כשרואים את התמונה באור כזה, מבינים ש'טוב' 
ו'רע' אינם רק תארים חיצוניים, אלא הם ביטוי לכוח 
הפנימי שמניע אותנו: האם רק ה'אני', האגו, הוא 
שנמצא במרכז, או שישנם שיקולים נוספים, כלליים 

ומשמעותיים יותר?

העיקרון הזה מלמד כלל חשוב: היצר הרע איננו רע 
כשהוא מקבל את מקומו הנכון והמדויק בתוך מכלול 
הכוחות שלנו. מהסיבה הזאת מותר וחשוב לטעום 
וליהנות מעולמו הטוב של ריבונו של עולם, ובכך גם 
להודות לו על טובו וחסדו. כאשר הרצון הזה ליהנות 
מאוזן על ידי זהירות מלפגוע באחרים או בערכים 
שאליהם אנו מחויבות, זוהי הוכחה לכך שהיצר מקבל 

את מקומו הנכון. 

מהצד האחר, גם רצון לתת עלול לגרום לנזקים 
כשאנחנו מבטאות אותו מתוך חולשה ופגיעוּת. 
במצבים שונים בנות עלולות להשתמש בכוח הנתינה 

שלהן כדי לְרַצות, או כדי לזכות באהבתו של מישהו. 
כאשר בת עושה מעשים כאלה או מסכימה לסיטואציה 
מסוימת, על אף שנראה במבט ראשון שזוהי נתינה, 
מדובר בחולשה, וזו אינה נתינה ראויה; לא בעבורה, 

ואף לא לסובבים. 

כל יצר משמש לטובתנו כשיודעים להשתמש בו 
זה יסודי  ומדויקת. כך ביטא רעיון  נכונה   בצורה 

רבי צדוק הכהן מלובלין: 

"כל הכוחות הנטועות בכל נפש מישראל אין 
לחשוב שהוא רע גמור ושצריך להיות הופכו, כי 
אין לך שום מידה וכוח שאין בה צד טוב גם כן. רק 
צריך שישתמש בה כפי רצון ה' יתברך. ואם אינו 
כפי רצון ה' יתברך, גם המידות הטובות – רעות..."
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גדול מהחיים
ישנו דמיון מסוים בין סוגי היצרים שקיימים 
בנו; בכל יצר קיים ממד ראשוני אגואיסטי שדוחף 
אותנו לספק צורך אישי חזק ועוצמתי. על גבי הצורך 
הראשוני הזה קיים דחף פנימי ובוגר יותר, והוא – 
להשתמש ביצרים בצורה שקולה, מחושבת ומועילה. 

עם זאת, למרות הדמיון והשוויון בין היצרים, לא קשה 
להבחין שישנם יצרים חזקים יותר ויש חזקים פחות. 
למשל, לא כל אחת תהיה מוכנה לעשות שטויות 
ולהתבזות עבור ארוחה, 
אך  שתהיה.  ככל  טובה 
כבוד  בכסף,  כשמדובר 
או הערכה, נשים וגברים 
כאחד מוכנים ללכת רחוק. 

רחוק מאוד. 

בואו נעשה מבחן קטן: אם 
היו מציעים לכן ככה סתם להיכנס לבית 'האח הגדול', 
כשכל עם ישראל צופה בכן מדי יום, במשך חודש, 
האם הייתן מוכנות לכך? קשה להאמין. אבל כשלצד 
הופעה כזאת ניצב לו סכום מכובד בעל כמה וכמה 

אפסים, או הערכה ותהילה שתגרום לכן להיות סוף 
סוף 'סלבּיות' אמתיות, התמונה עשויה להשתנות 
קצת... בקיצור: אין ספק שהמשיכה לכסף ולכבוד 
חזקה מאוד, הרבה יותר מתיאבון לגלידה שווה או 

מהדחף להמשיך לישון במיטה עוד שעה.

אבל בואו נחזור כעת שוב ליצר המין. אין ספק שאם 
לפי  היינו צריכים לדרג את היצרים בסדר עולה 
עוצמתם, היצר החזק ביותר שהיה 'לוקח בסיבוב' את 
כל יתר היצרים היה היצר הזה. כך תיאר  הרמב"ם את 
היצר הזה כשהוא ביקש להסביר מעט את עוצמתו: 

"אין לך דבר בכל התורה כולה שהוא קשה לרוב 
העם לפרוש אלא מן העריות והביאות האסורות". 

לשון הרמב"ם מדויקת וברורה מאוד: בכל התורה 
כולה אין דבר קשה יותר מהתחום הזה! עובדה היא 
שאנשים מוכנים להוציא הרבה כסף, לסכן את העבודה, 
הפרנסה, המעמד, ואפילו את המשפחה! וכל זאת 
בשביל מה? בעבור הנאה רגעית שקשורה ביצר הזה. 
לא סתם הפרסומות מנסות למכור לנו כמעט כל מוצר 
כשלצדו נמצאת מישהי שהקשר בינה לבין המוצר 
מקרי בהחלט. הסיבה לכל המציאות הזאת פשוטה 

מאוד: ככה מושכים אנשים. 
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השאלה הגדולה היא – למה? מהי הסיבה לכך שהיצר 
הזה חזק כל כך? יש הטוענים שהסיבה לכך היא 
פחיתותו של היצר; יצר המין, כך הם אומרים, הוא 
היצר הכי גס, חומרי ונמוך, ולכן הוא גם עוצמתי 
וסוחף כל כך. לשיטתם, יצר המין הוא היצר הרע 
בהתגלמותו. לדבריהם, זהו יצר שבו לא קיים דבר 
מעבר לאגואיסטיות מוחלטת; רצון אגואיסטי לספק 
את הצורך המיני שקיים גם אצל כל יתר בעלי החיים. 
המקום שבו התפיסה הזאת באה לידי ביטוי בצורה 
קיצונית הוא הדת הנוצרית; הנצרות גורסת כי בשורשו 

האדם הוא פגום – חוטא. 

לפי שיטתם השגויה, כדי לזכות להיות אדם קדוש יש 
לפרוש מכל הנאה, ובפרט מכל הנאה שקשורה לתחום 
המיני. הכומר הנוצרי, למשל, הוא האיש ה'קדוש', לפי 
תפיסתם. איש זה אינו נושא אישה ואינו מביא ילדים 

לעולם כאידיאל. ממילא הם מתייחסים לנישואין 
כאל דבר שנעשה בדיעבד, רק בקרב מי שלא מסוגל 

לכבוש את יצרו הרע. 

דרכה של התורה שונה באופן מהותי מן התפיסה 
לומר שהיא הפוכה בדיוק!  הזאת. אפשר אפילו 
עוצמתו של יצר המין, לפי דרך התורה, נובעת דווקא 
מהפוטנציאל העצום שגלום בו. המשיכה החזקה שלו 
איננה נובעת ממדרגתו הנמוכה. להפך, ככל שהיצר 
חשוב ומשמעותי יותר, כך הוא גם חזק ומושך יותר. 
במבט ראשון זה נשמע קצת הזוי, נכון? קשה להבין 
איך דווקא ביצר הזה, שגורם לנו לפעמים להגיע 
למקומות הכי נמוכים, קיים משהו חשוב ומשמעותי 

יותר מכל יצר אחר שקיים בנו.

אז בואו נעשה קצת סדר. היצרים מריצים וממריצים 
אותנו להשיג דברים. לפעמים מדובר בעניינים חיוניים 
וחשובים. יש יצר שמניע אותנו להשיג אוכל, יש יצר 
שמריץ אותנו להשיג כסף, ויש יצר שמוביל אותנו 

לבקש כבוד. 

מהו תפקידו של יצר המין במערכת היצרים שנטע 
בנו ה'? הרב קוק העמיק להסביר את עוצמתו 

המיוחדת של יצר המין. לדבריו יצר זה, בשונה 

דווקא ביצר הזה, שגורם לנו לפעמים להגיע 
למקומות הכי נמוכים, קיים משהו חשוב 
ומשמעותי יותר מכל יצר אחר שקיים בנו
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מיתר היצרים שקיימים בנו, קשור בשורשו ליסוד 
עמוק ופנימי מאוד בנפש האדם. זוהי 'נטיית המשך 

החיים' שקיימת בנו: 

"יצרא דעריות ]יצר המין[ יוכל ללפף את האדם יותר 
עמוק מהשורש של קישור החיים שלו עצמו, מפני 
שהוא נעוץ בנטיית המשך החיים של הדורות כולם".

כלומר, יצר המין מאפשר, בסופו של דבר, יצירת חיים 
חדשים בעולם. זוהי גם הסיבה לעוצמתו המופלאה. 
בלשוננו אפשר לומר שהיצר הזה 'גדול מהחיים', 
גדול מהחיים הפרטיים והמצומצמים שלי בלבד, 
משום שבעזרתו יש בכוחנו ליצור המשכיות לחיים 

בעולם הזה!

רוב היצרים מתמקדים בעיקר בקיום הפרטי של 
חיי ההווה: לאכול כדי לשרוד; לזכות לכבוד עבור 
רווח אישי וכדו'.1 למעלה מכל יתר היצרים ניצב יצר 
המין. הייעוד העליון של היצר הוא יצירת חיי העתיד. 
מכאן נובעת גם עוצמתו הגדולה ויוצאת הדופן. ממש 
 כמו שאנרגיה גרעינית משמשת ככוח הנעה אדיר, 

1 באותו המקום מציין הרב קוק שיצר הממון – הדחף לביסוס כלכלי, שייך גם הוא 
לעתיד ולא רק להווה; על ידיו האדם יכול לבסס ולקיים גם את חיי הדורות הבאים, 

ולא רק את חיי הדור הנוכחי. עם זאת, יצר הממון שני בעוצמתו ליצר המין. 

אך עלולה גם להביא לאסונות כבדים, כך גם עוצמתו 
של יצר המין.

בני  בין  ולקרב  לחבר  היצר  של  בכוחו  אחד,  מצד 
זוג; האהבה בין איש לאישה מתעצמת ומתגדלת 
 כתוצאה מהחיבור הגופני והנפשי ביניהם. אש היצר

מוצאת בתא הזוגי את מקומה הבונה, המאיר והמחמם. 
זוהי גם הלשון שבה משתמשת התורה כדי לתאר את 

הקשר השלם בין איש לאשתו:

"וְדָבַק בְּאִשְׁתּוֹ, וְהָיוּ לְבָשָׂר אֶחָד".

דבקות זו משמעותה אחדות מוחלטת בין בני הזוג. 
תופעה ייחודית זו מאפיינת את בני האדם, ואינה 

מצויה למשל בעולם החי. 
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כך פירש הרמב"ן את הפסוק הזה:

"בעבור שנקבת האדם היתה עצם מעצמיו ובשר 
מבשרו ודבק בה והיתה בחיקו כבשרו ויחפוץ בה 
להיותה תמיד עמו, וכאשר היה זה באדם ]כלומר, 
ההתייחדות הזאת היא תופעה ייחודית שמאפיינת 
את בני האדם ולא את בעלי החיים[, הושם טבעו 
בתולדותיו להיות הזכרים מהם דבקים בנשותיהם 
עוזבים את אביהם ואת אמם ורואים את נשותיהן 

כאלו הן עמם לבשר אחד".

את  היצר  מביא  הזה  המקודש  החיבור  בפסגת 
הפלא הגדול ביותר שקיים בעולמנו – יצירת חיים 
חדשים. רש"י למד על הפלא 
הזה מאותו הפסוק בדיוק, 
שמתאר כיצד מכוח דבקות 
האיש באשתו הם נהיים 

לבשר אחד:

"הולד נוצר על ידי 
שניהם, ושם נעשה 

בשרם אחד".

אך מן הצד השני, זה המוכר לנו כל כך, עלול היצר הזה 
בדיוק להפיל את האדם לתהומות העמוקים ביותר. 

העוצמה והפוטנציאל הגדול שקיימים בו מותירים 
אותנו בהווה עם חלל ענקי. חלל ששואב אותנו אל תוכו 
כמו חור שחור ומפרק אותנו לגורמים. כך נוצר הפער 
הנורא בין מה שהיצר יכול היה ליצור, לבין מה שהוא 
יוצר בפועל בחיים שלנו. בין שיא האיחוד, ההשלמה 
והאהבה, לשיא הפירוד, הבדידות והשנאה. עוצמתו 
של היצר דומה להר גבוה. בשל גובהו הרב, הנוף שניבט 
ממנו עשוי להיות מרהיב ועוצר נשימה, אך בו בזמן 
הנפילה ממנו עלולה להיות כואבת ומסוכנת כל כך.

נגענו כאן רק מעט בהתמודדות שמציב לנו היצר. 
התמודדות מפורטת ויסודית יותר תובא בע"ה בהמשך.

מביא  הזה  המקודש  החיבור  בפסגת 

היצר את הפלא הגדול ביותר שקיים 

בעולמנו – יצירת חיים חדשים
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לב הדברים אם חשבנו שמשהו אצלנו לא בסדר, שאנחנו 
חיות במשחק כפול – צדיקות מבחוץ וחוטאות 
מבפנים – מסתבר שטעינו. המשיכה החזקה של 
היצר היא טבעית, והיא סימן לכך שכוחות החיים 

שלנו בריאים, ב"ה.

היצר נקרא רע כשהוא מוּנע משיקולים 
אגואיסטיים בלבד. כאשר מכוונים אותו לתועלת 
– בתוך מערכת זוגית בריאה ולא רק למטרת 

סיפוק עצמי רגעי – הוא נעשה טוב.

עוצמתו של יצר המין נובעת מהפוטנציאל 
האדיר שטמון בו: יצירת חיים חדשים. דווקא 
בגלל האנרגיה האדירה שקיימת בו, ללא הכוונה 
נכונה הוא עלול לסחוף ולדרדר אותנו למקומות 

נמוכים מאוד.
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שער א

ן אֶת כָּל יְצָרַי לַעֲבוֹדָתְךָ, א ה', זַכֵּנִי לְכַוֵּ "אָנָּ
אֶעֱבדֹ אוֹתְךָ בְּכָל לְבָבִי.  שֶׁ

אֶהְיֶה רְאוּיָה תֵּן שֶׁ
טוּבְךָ.  נָּטַעְתָּ בִּי בְּ לְכחֹוֹת הַחַיִּים שֶׁ

ה וּבְטָהֳרָה מרֹ עֲלֵיהֶם בִּקְדֻשָּׁ זַכֵּנִי לִשְׁ
מֵּשׁ בָּהֶם לְטוֹבָה". תַּ לַזְּמַן בּוֹ אוּכַל לְהִשְׁ
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